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Protokół  nr X/2007 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 27 czerwca   2007 roku 

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 
 
 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Obrady X sesji Rady Gminy Łęka Opatowska otworzył  o godz. 12:00 i obradom przewodniczył 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki, który na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 
obrad. 
Na stan rady 15 obecnych jest 14, w związku z czym rada jest władna do podejmowania wniosków i uchwał.   
Nieobecna radny Skotnik Elżbieta, usprawiedliwiła swoja nieobecność. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
Lista zaproszonych gości stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady powitał przybyłych na obrady sesji, w szczególności gości w osobach: 
Starosty Kępińskiego Jerzego Trzmiela, 
Komendanta Powiatowego Policji Krzysztofa Zimnego, 
Dyrektor Zarządu Powiatowego Dróg Bożena  Dziergwa. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Radni przyjęli porządek obrad bez zmian. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
      międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kępnie o bezpieczeństwie na terenie gminy  
      i powiatu. 
7. Informacja Starosty Kępińskiego i Dyrektor Zarządu Powiatowego Dróg  
      o zaawansowaniu prac na drogach powiatowych w gminie. 

      8.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
          - określenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Rady Gminy, 
          - zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 
          - zaciągnięcia długoterminowej pożyczki, 
          - zmiany w budżecie Gminy na 2007 r.  
      9.  Realizacja zadań w dziedzinie ochrony środowiska na terenie gminy – zadania na  przyszłość. 
    10.  Stan wykorzystania funduszy unijnych w gminie –wykonanie i plan na najbliższy okres. 
    11.  Gospodarka komunalna w gminie – realizacja należności. 
    12.  Interpelacje radnych. 
    13.  Odpowiedź na interpelacje złożone na poprzedniej sesji.  
    14.  Wolne głosy i wnioski. 
    15.  Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
Za nim przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad  Wójt Gminy Jankowski Witold poprosił o 
wycofanie z porządku obrad pkt 11 Gospodarka komunalna w gminie,  i przeniesienie tego punktu na 
następna sesję, ponieważ po półroczu będzie pełny obraz tego tematu. 
Za wnioskiem zgłoszonym przez wójta głosowało 14 radnych. 
Skarbnik Brząkała Alina poprosiła o zmianę w kolejności podejmowanych uchwał tzn. pierwsza uchwała  
w sprawie budżetu, natomiast  później pozostałe. 
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało 14 radnych 
 
 
Pkt 3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z obrad IX zwyczajnej sesji rady gminy został przyjęty 
jednomyślnie – „za” głosowało 14 radnych.  
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Pkt 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie         
          międzysesyjnym. 

 
Informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym tj. w okresie od 30 maja  
do 27 czerwca bieżącego roku złożył przewodniczący rady  Zdzisław Kłodnicki. 
Działania przedstawiają się następująco: 
- w dniu 5 czerwca udział w uroczystości 50 –lecia pożycia małżeńskiego, na której zostały wręczone 
medale nadane przez Prezydenta RP, 
- w dniu 6 czerwca pełnienie  dyżuru w gminie, na którym dyskutowano  o pieniądzach na ochronę 
przeciwpożarową, skarbnik przygotuje zestawienie wydatków sztywnych, a resztę kwoty zostanie 
podzielona na poszczególne OSP, 
- 14 czerwca połączone posiedzenia komisji budżetowej i gospodarczej, na której omówiono zmiany w 
budżecie Gminy  
- 15 czerwca udział  w otwarciu i zakończeniu turnieju piłki nożnej  klas 1-3 i puchar przewodniczącego rady 
gminy, które odbyły się w Opatowie, 
- 18 czerwca  dyżur w gminie i przygotowanie materiałów na dzisiejszą sesję, 
- 20 czerwca udział w zakończeniu roku szkolnego w  Trzebieniu, 
- 20  czerwca o godz. 18:30 udział we mszy św. świętej pamięci  sekretarz Cecylię Krzywańską, 
- 21 czerwca  udział w zakończeniu roku szkolnego klas VI szkoły podstawowej w Łęce Opatowskiej. 
 
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie z działalności wójta Gminy  przedstawił wójt Witold Jankowski  i stanowi załącznik do 
protokołu. 
Do sprawozdania radni mieli następujące pytania i uwagi: 
 
Radny Zalewski Leszek zapytał, czy sąd podał przyczynę odrzucenia skargi pana Piszczałki ? 
 
Wójt Witold Jankowski zacytował sentencje uzasadnienia. 
 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kępnie o bezpieczeństwie na terenie gminy   
      i powiatu. 
 
Komendant Powiatowy Policji Krzysztof Zimny na wstępie swojego wystąpienia przeprosił za nieobecność 
na poprzedniej sesji, która wynikała z jego błędu polegającego na złym zapisaniu daty sesji. 
Złożył również gratulacje  na ręce dyrektor gimnazjum oraz radnego Kopisa i całej drużyny za zajęcie I 
miejsca w Wielkopolsce w Międzynarodowym Biatlonie dla Policjantów . Indywidualnie II miejsce zajął 
Wojciech Hillenberg z Piasek. 
     Następnie komendant przedstawił analizę zdarzeń na terenie powiatu z uwzględnieniem danych  
o gminie Łęka Opatowska, która przedstawia się następująco: 
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1. 

 
styczeń 

 
87 

 
52,8 

 
5 

2 razy znęcanie 
3 razy zatrzymanie  nietrzeźwych 
zatrzymanie osoby poszukiwanej 

 
2. 

 
luty 

 
64 

 
60 

 
3 

uszkodzenie mienia, 
2 razy zatrzymanie  nietrzeźwych 
 

 
3. 

 
marzec 

 
54 

 
60 

 
2 

 
2 razy zatrzymanie  nietrzeźwych 
 

 
4. 

 
kwiecień 

 
51 

 
47 

 
2 

zatrzymanie  nietrzeźwego 
kradzież 
5 interwencji „niebieska karta” 

 
5. 

 
maj 

 
59 

 
45 

 
5 

2 razy kradzież, 
wypadek z 3 osobami rannymi, 
2 razy zatrzymanie  nietrzeźwych 
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Komendant poruszył sprawę wyścigów motocyklowych, które odbywają się na trenie Gminy i zwrócił się z 
prośbą, o informowanie policji w momencie, kiedy wyścigi  mają miejsce,  w przeciwnym przypadku policja 
jest bezskuteczna.  
Na zakończenie swojej wypowiedzi Komendant Powiatowy Policji Krzysztof Zimny przedstawił nowego 
dzielnicowego w gminie Łęka Opatowska, którym został starszy posterunkowy Konrad Mierzwiak. 
Poruszył sprawę budynku policji w Opatowie, na którego remont nie ma pieniędzy, a na dzień dzisiejszy 
niespełna  standardów posterunku policji. 
 
Radny Rogalewski Henryk poruszył problem szybkiej jazdy samochodami, motorami itp.  zwłaszcza 
w sobotę i niedzielę, zwrócił również uwagę na problem wałęsających się psów.  Jako przewodniczący 
komisji gospodarczej powiedział, że rozważana jest sprawa czopowania psów na naszej gminie. 
 
Radny Flaczyk Jerzy poruszył problem jazdy na skuterach, zwłaszcza w wakacje, młodzieży klas V-VI bez 
kasków i bez uprawnień. Poprosił Komendanta o zwrócenie uwagi na ten problem. 
 
Radny Kurek Marian  spytał czy w Kępnie odbierany jest nr 112. 
 
Komendant Powiatowy Zimny Krzysztof odpowiedział, że nr 112 w Kępnie odbierany jest przez Powiatowe 
Centrum Powiadamiania Ratunkowe w Kępnie na bazie PSP Kępno. Jeśli chodzi o połączenie komórkowe, 
to istnieje problem techniczny, dlatego często rozmowa odbierana jest w Kaliszu, który te rozmowę 
przekieruje  do właściwej służby. 
 
Radny Adamski Grzegorz zwrócił uwagę na problem palenia ognisk nad rzeką Prosną blisko lasu oraz na 
wyścigi motocyklowe urządzane na drodze Opatów – Wieruszów.  
 
7. Informacja Starosty Kępińskiego i Dyrektor Zarządu Powiatowego Dróg  o zaawansowaniu prac  
na drogach powiatowych w gminie. 
 
Starosta Kępiński Jerzy Trzmiel na wstępie swojego wystąpienia poinformował radnych, że Komenda 
Powiatowa Policji w Kępnie jest najlepsza w Wielkopolsce, a po 50 latach komendantem został kępnianin. 
Starosta Jerzy Trzmiel przeprosił wszystkich za problemy w realizacji inwestycji drogowych na terenie 
Gminy Łęka Opatowska, które zostały uzgodnione na spotkaniu z delegacją Gminy z byłym 
przewodniczącym rady Piotrem Zimochem na czele. 
Perturbacje wynikły między innymi najpierw w związku z okresem wyborczym, później obcięciem dotacji dla 
powiatu w związku z niskim bezrobociem w powiecie około 5%, a wysokim rozwojem gospodarczym. 
Do tego doszły ostatnio galopujące ceny materiałów budowlanych. Budżet powiatu jest również 
ograniczony. Pozostałe Gminy powiatu mają pretensje, że tyle pieniędzy na inwestycje drogowe 
przeznaczone są dla Gminy Łęka Opatowska, a gmin jest 7.  
W rezultacie podpisane zostały porozumienia o wzajemnej współpracy między Starostą a Wójtami na 
wspólnym spotkaniu z Wojewodą. 
     Następnie głos zabrała Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Bożena Dziergwa,  która poinformowała, że 
w 2007 roku na terenie Gminy Łęka Opatowska zaplanowano następujące inwestycje drogowe: 

1. skrzyżowanie Łęka Opatowska – Raków, 
2. nakładka asfaltowa 1 km  na drodze Trzebień -  Biadaszki  
3. budowa drogi Piaski – Biadaszki. 

Dyrektor poinformowała, że ze względu na brak pieniędzy droga Piaski – Biadaszki nie będzie wykonana w  
pełnym zakresie tzn. na całej długości ( 1965 m) nie zostanie położony asfalt. 
Jak co roku planowane jest na terenie gminy bieżące utrzymanie dróg na które składa się łatanie dziur oraz 
raz w roku koszenie poboczy.  Otrzymywane środki na drogi są niewystarczające.  
 
Radny Flaczyk Jerzy poprosił aby pani dyrektor przybliżyła terminy wykonania zaplanowanych  inwestycji 
drogowych na terenie Gminy. Radny zwrócił uwagę, że przez 10 lat nic się nie robiło z drogami w gminie 
Łęka. 
 
Starosta Jerzy Trzmiel wyjaśnił, że nie można mówić, że w gminie nic się nie działo. Były robione naprawy 
bieżące nawierzchni. Prawda jest, że jak pan Zimoch Piotr został Przewodniczącym Rady zabiegał  
o inwestycje drogowe na gminie, oferując współpracę ze Starostwem i dofinansowanie. 
 
Dyrektor Bożena Dziergwa dodała, że co roku we wszystkich  gminach  powiatu robione  było utwardzenie 1 
km drogi, również w gminie Łęka. 
Jeśli chodzi o terminy wykonania inwestycji w gminie przedstawiają się następująco: 

1. skrzyżowanie Łęka Opat. – Raków ma być wykonane do końca sierpnia br., 
2. nakładka asfaltowa do 10 sierpnia br., 
3. droga Biadaszki-  Piaski do 12 września br., rozpoczęcie prac od miejscowości Biadaszki. 
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Radny Marian Kurek zabierając głos zwrócił uwagę na następujące zagadnienia: 

1. częstsze koszenie poboczy, zwłaszcza, że duże środki przeznaczane są na utrzymanie chodników 
w mieście, 

2. przesunięcie znaku w miejscowości Marianka do Łęki, który zasłanie widoczność na skrzyżowaniu, 
3. solidnego łatania dziur, przykład w zeszłym tygodniu na krzyżówce w Lipiu dziura została załatana, 

a dzisiaj jest na nowo. 
 
Dyrektor Dziergwa Bożena odpowiedziała, że koszenie ulic w mieście jest zaliczone do III kategorii 
utrzymania, natomiast pobocza przy drogach powiatowych do 5 kategorii. W związku z powyższym 
planowane jest 1 koszenie poboczy, a dodatkowo zawsze jest wykonanie koszenia przed dożynkami.  
Na tyle starcza środków.  
Zostanie powołana komisja, która rozstrzygnie o ewentualnym przesunięciu znaku drogowego. 
 
Radny Zimoch Piotr stwierdził, że  po raz pierwszy usłyszał, że nic się nie działo w gminie pod względem 
inwestycji drogowych, chociaż robione były co roku jakieś nalewki. W zeszłym roku jako rada 
zdecydowaliśmy współfinansować budowę drogi powiatowej  Biadaszki – Piaski. Już wiosną rozpoczęliśmy 
rozmowy w sprawie drogi i ostatecznie  uzgodniliśmy, że nasze dofinansowanie wyniesie 205 tyś. złotych, 
droga miała być zrobiona i do dzisiaj nie jest. 
Radny stwierdził, że jest zniesmaczony ta sytuacją, tym bardziej, że na dzień dzisiejszy brakuje środków na 
drogę i nie zostanie ona zrobiona w całości. Dzisiaj tłumaczy się, że galopują ceny, ale w zeszłym roku 
koszt wykonania drogi obliczony był na 550 tyś. złotych, z tego 205 tyś. to wkład Gminy Łęka Opatowska. 
Radny uważa, że trzeba było podjąć wszelkie kroki, aby  drogę w zeszłym roku wykonać, zwłaszcza, że 
pierwszy termin wykonania przewidywał koniec października, ale wszystko inne było ważniejsze, łącznie z 
wyborami. Trudno, żeby gmina znów dokładała pieniądze na brakujące 0,5 km  na tą samą drogę, ponieważ 
planowane jest współfinansowanie drogi między Słupią, a Rakowem wspólnie z gminą Baranów. 
Za te pieniądze mogliśmy wykonać własny kawałek drogi. 
Samorządowcy powinni być bardzo skuteczni w działaniu, zgodnie z Vademecum samorządowca, szkoda, 
że tak późno wydanego, a nie na zasadzie obiecanek. Starosta jest skuteczny w dążeniu do własnych 
pozycji. Działanie w naszym przypadku jest bardzo nieskuteczne. 
 
Starosta Jerzy Trzmiel odpowiedział, że jeśli chodzi o kampanię wyborczą to jestem skuteczny, głośny, 
spontaniczny i rzetelnym w przedstawieniem problemu. Jeśli Pan się czuje zniesmaczony to nie mam ad 
vocem słowa, ale musi pan wiedzieć, że pieniądze, które mieliście nam przekazać wpłynęły dopiero w 
grudniu. Od tego momentu jako Starosta mogę się tłumaczyć, od tego momentu do dnia dzisiejszego. 
Droga będzie wykonana tak jak było zapowiedziane, przy 1/3 udziału gminy. Prawda jest, że pan pierwszy 
od tylu lat rozmawiał o wspólnej inwestycji, ale mówiąc, że gmina Łęka dała tyle pieniędzy trzeba wziąć pod 
uwagę fakt, że inne Gminy również dofinansowywały inwestycje np. Perzów. Cały koszt chodnika Turkowy – 
Perzów wyniósł 300 tys. złotych, powiat dofinansował tylko 18 tyś. złotych . 
Nie rozliczajmy się i nie pokazujmy kto ile dał. Nie zgadzam się, że walczę o pozycje, tylko o cel. O pozycję 
to ja potrafię walczyć, bo nie boję się wrogów tylko pseudo przyjaciół. Z wrogiem dawałem sobie rade i dam 
sobie radę. potrafię walczyć i swoje osiągnąć.  Vademecum dobrego samorządowca jest Panu potrzebne, 
bo  pan staruje, a ja pracuję w administracji ponad 40 lat, przeszedłem nie jedna burzę  i nie pozwolę sobie 
mówić słowo zniesmaczone. 
Dziękuję za uderzenie, ale nie pozwolę pod moim adresem używać  takich sformułowań. Żeby więcej nie 
było takich sytuacji zostały podpisane porozumienia. Jeszcze się taki nie urodził, żeby na początku kadencji 
zaspokoić potrzeby wszystkich gmin. 
Czynione są również starania o środki z zewnątrz, ale ich nie otrzymujemy. Występując  o środki trzeba 
mieć własne. 

 
Dyrektor Bożena Dziergwa jeszcze raz przypomniała, na prośbę Przewodniczącego Rady, jakie inwestycje  
drogowe zostaną wykonane w gminie Łęka Opatowska: 
1. skrzyżowanie Łęka Opatowska – Raków, koszt 110 tyś. zł, 
2. nakładka asfaltowa 1 km  na drodze Trzebień -  Biadaszki, koszt 130 tyś. zł, 
3. budowa drogi Piaski – Biedaszki, koszt 640 tyś. zł,. 
Dyrektor stwierdziła, że nie podważa technologii robót wykonywanych przez Pana Zimocha jako 
przedsiębiorcy, a on nie powinien podważać wykonywania nalewek na drogach ponieważ technologia 
została opracowana w Instytucie Badawczym Dróg i Mostów i stosuje się ja na całym świecie. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki dodał, że dyrektor powinna  wybaczyć, że radny użył takiego 
określenia, ale nie jest fachowcem w tej dziedzinie. 
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Radny Zimoch Piotr  sprostował, że mówiąc o nalewkach asfaltowych miał na uwadze to, że robi się je co 
roku w każdej gminie, a jemu chodziło o  brak konkretnych inwestycji drogowych, w związku z 
wypowiedzianym zdaniem, że przez kilka lat nie było na terenie Gminy takich inwestycji.  
Jeśli chodzi o drogę Piaski - Biadaszki miał na uwadze fakt ciągłego przesuwania terminu wykonania, co 
doprowadziło, do braku środków pieniężnych, co w konsekwencji spowoduje jej wykonanie w niepełnym 
zakresie. 
 
Radny Zalewski Leszek poprosił o precyzyjne określenie, ile w tym roku zostanie zrobione drogi Biadaszki – 
Piaski. Radny zaproponował również, aby w pierwszej kolejności załatać odcinek drogi Trzebień – Biadaszki 
przez las, natomiast później rozpocząć skrzyżowanie Raków – Łęka Opatowska. 
 
 Starosta Jerzy Trzmiel odpowiedział, że  zapadły już decyzje, zabezpieczono środki, rozpisano przetargi, 
dlatego nie będzie zmiany kolejności wykonania inwestycji. Droga Biadaszki – Piaski zostanie utwardzona 
w całości tj. 1670 metrów, natomiast asfalt zostanie położony tylko na części. 
 
Dyrektor ZPD Bożena Dziergwa wyjaśniła, że na całym odcinku tej drogi będzie podbudówka utwardzona 
tłuczniem i droga w całości będzie przejezdna, natomiast dywanik asfaltowy będzie położony na takiej 
długości, na ile starczy pieniędzy. 
 
Radny Adamski Grzegorz spytał kiedy jest planowane położenie nakładki na odcinku Opatów – Trzebień  
i czy planuje się zbieranie poboczy. 
 
Dyrektor ZPD odpowiedziała, że nakładanie nakładki bitumicznej będzie kontynuowane co roku na odcinku 
1 km we wszystkich gminach. Pobocza najczęściej są ścinane przy nakładaniu powierzchniowym.  
 
Przewodniczący Rady wtrącił, aby Pani dyrektor nie traktowała wypowiedzi radnych jako wytyku, tylko troski 
o  stan dróg. 
 
Radna Skotnik spytała o drogę  do Chróścina. 
 
Dyrektor ZPD odpowiedziała, że jest planowana nakładka bitumiczna. 
 
Radny Zimoch Piotr spytał, czy realne jest zrobienie drogi Słupia - Raków, przy współudziale Gminy Łęka 
Opatowska, Baranów i Starostwa Powiatowego, ponieważ wcześniej należy się przygotować. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki dodał, że sprawę tej drogi pilotuje radny powiatowy Marek  
Kowalski.   
 
Dyrektor ZPD odpowiedziała, że dokonano zmian w Wieloletnim Planie inwestycyjnym i droga Słupia Raków 
planowana jest na rok 2010, natomiast droga  Laski- Stogniew - Łęka na 2011 rok. 
 
Radny Rogalewski Henryk poruszył sprawę wycięcia czereśni przy drodze  z Łęki do Opatowa, które są 
stare, często chore i zagrażają użytkownikom drogi, co powoduje częste wyjazdy strażaków do usunięcia 
konarów. 
 
Dyrektor ZPD odpowiedziała, że jest po rozmowie z wójtem  stare chore drzewa, po otrzymaniu 
odpowiedniej decyzji zostaną usunięte. 
 
Radna Skotnik Elżbieta zwróciła się z prośbą o zamontowanie lustra przy wyjeździe z ulicy Żabiej na drogę 
powiatową, ze względu na bardzo słabą widoczność. 
 
Kierownik ZPD -  lustra zostaną zamontowane. 
 
Radny Jeziorny Marcin zapytał czy na dalszą część położenia asfaltu na drodze Biadaszki – Piaski, która 
nie będzie w tym roku całkowicie zrobiona zapłaci Starostwo, czy gmina będzie musiała dołożyć pieniądze. 
 
Starosta Jerzy Trzmiel odpowiedział, iż uzgodniono z wójtem, że za dokończenie drogi zapłaci Starostwo. 
 
W związku z tym, że wyczerpały się pytania Przewodniczący Rady podziękował gościom za przybycie 
 i  ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie 
 
Projekt uchwały Nr X/ 46/2007 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2007 r. 
 
Zmiany budżetowe na 2007 rok omówiła  skarbnik Brząkała Alina. . 
 
Radny Rogalewski Henryk spytał czym jest spowodowane zwiększenie w dziele 700 gospodarka 
mieszkaniowa, skoro energia elektryczna nie poszła w górę. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że na początku roku zaplanowała tylko 1.500 złotych na energię, natomiast 
budynków  komunalnych jest jeszcze 6, a doszło jeszcze stare przedszkole  w Opatowie. 
 
Radny Flaczyk Jerzy jako przewodniczący komisji planowania i budżetu powiedział, że komisja zapoznała 
się ze zmianami i pozytywnie je zaakceptowała, również w kwestii rezygnacji z budowy kotłowni na eko-
groszek.  
 
 Przewodniczący komisji gospodarczej Henryk Rogalewski dodał, że  komisja gospodarcza również 
pozytywnie zaopiniowała zmiany. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold wyjaśnił, że  na połączonych komisjach został przedstawiony  problem 
budowy kotłowni na eko-groszek. Proponuje się środki skierować na modernizację starej szkoły w Łęce 
Opatowskiej, rezygnując z modernizacji kotłowni na eko – groszek.  
 
Po odczytaniu uchwały Rada Gminy przyjęła 14 głosami ‘za” (jednogłośnie) uchwałę Nr X/ 46/2007 w 
sprawie zmiany budżetu Gminy na 2007 r. 
 
Projekt uchwały Nr X/47/2007 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na pokrycie 
planowanego deficytu budżetowego oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że budżet Gminy zamknął się deficytem, który planowano pokryć między 
innymi przychodami budżetu Gminy z zaciągniętych pożyczek i kredytów. 
Po zmianach w  budżecie Gminy na brakujące inwestycje proponuje się zaciągnąć kredyt i pożyczkę, kredyt 
w wysokości 2,627.785 złotych. Nie ma w projekcie uchwały wyszczególnionych inwestycji ponieważ   art.  
82 pkt 1 ustawy o finansach publicznych dokładnie określa na co pożyczka może być przeznaczona. 
O wyborze banku, który udzieli kredytu, zdecyduje przetarg  zgodnie z ustawą Prawo o Zamówieniach 
Publicznych.  
 
Radny Zimoch Piotr zauważył, że mamy dwa projekty uchwał, i   deficyt budżetowy na kwotę  2.420.000. 
Kredyt ma wynieść 2. 627.785, pożyczka 654.000 tj. razem 3.330.000.  Nie znam się na ekonomi, ale 
w normalnym domu jeżeli chcemy kupić samochód za 100 tyś, złotych, powinniśmy mieć 30 tyś. to na 
resztę bierzemy kredyt. Trudno natomiast, żeby wziąć kredyt 150 tys. na samochód, który kosztuje 100 tyś.. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold odpowiedział, że szacunkowo to się zgadza, ale budżet na początku roku 
miał deficyt, żeby go uzupełnić musimy podeprzeć się kredytem bądź pożyczką. 
 
Skarbnik Brząkała Alina zwróciła uwagę, że w projekcie dot. długoterminowej pożyczki na 2007 rok kwota 
zaciągniętej pozycji wynosi 107.000 zł.  
 
Radny Zimoch Piotr stwierdził, że nie  widzi działań ze strony administracji  aby wychodzić z dołka  
i doprowadzić do tego żeby środków budżetowych starczało na potrzeby gminy. Nie możemy z roku na rok 
pogłębiać deficytu bo jest to wbrew  zasadom ekonomii. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold odpowiedział, że deficyt się zmniejszył. Dziś,  żeby prowadzić inwestycję  
musimy podeprzeć się pożyczka lub kredytem. Budżet jest na tyle niewielki, że większe inwestycje muszą 
być podparte  kredytem lub pożyczką. Na czas kiedy dostaniemy odpowiednie środki z zewnątrz, 
podpieramy się kredytem.  Jakakolwiek gmina, miasto  nie może wziąć  więcej niż określają zasady 
ustawowe. Musimy  zachować  reżim ekonomiczny. 
 
Radny Zimoch Piotr polemizował dalej podając przykład:  1.100.000 zł planowane jest na wykonanie 
kanalizacji w Opatowie.  500 tyś. winniśmy mieć  własnych środków, a brakujące 600 tyś, podpieramy się 
kredytem. Radny stwierdził, że, nie widzi abyśmy w ogóle mieli własne pieniądze. Proszę powiedzieć ile 
mamy własnych pieniędzy, na ile bierzemy kredyt.?. 
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Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki stwierdził, że chciałby zakończyć polemikę, bo nikt do wieczora 
nie będzie siedział. Kredyty i pożyczki  są dla mądrych. Jeżeli nie ma własny środków na realizację zadań 
musimy wziąć kredyt. Jedyna rzecz to zachowanie płynności, a to że będziemy wypłacalni gwarantuje nam  
wójt, który mówi o reżimach. Jeśli nie mamy własnych pieniędzy musimy wziąć pożyczkę czy kredyt nie 
można odstąpić od wykonania zadania. 
 
Radny Jeziorny Marcin stwierdził, że  przed chwilą  głosowaliśmy za zmianą w budżecie, radny Zimoch 
głosował za zmianami, a przecież to jest logiczne, że  konsekwencjom przyjęcia zmian będzie uchwała o 
pożyczce i kredycie. Wyjście jest proste, wykreślmy 2- 3 zadania z wykazu inwestycyjnego i będziemy mieć 
środki  własne. Nie widzę konsekwencji w głosowaniu. 
 
Wójt Jankowski Witold - pamiętajmy o jednej kwestii, że w latach wcześniejszych zaciągaliśmy kredyty i 
pożyczki i są one obciążeniem dla tego budżetu, które musimy  spłacić.  Dlatego nie widać środków 
własnych na inwestycje i uszczuplają środki naszego budżetu na inwestycje. Zadania inwestycyjne to tylko 
fragment naszego budżetu, pozostaje również realizacja zadań. 
 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Zdzisław dodał, że  powołujemy się na tamtą kadencję, że ruszyliśmy z 
inwestycjami, ale nie inną  drogą jak zaciągnięcie kredytów. Poprzednie rady uciekały od kredytów. Nie ma 
innego wyjścia, podatków nie zwiększymy, albo nie zwiększyliśmy ich znacząco. 
Przewodniczący zapytał jak za 2006 rok wygląda obciążenie pożyczkowo – kredytowe. 
 
Skarbnik Brząkała Alina odpowiedziała, że na dzień 1 stycznia 2007r. kwota zadłużenia wynosiła  4.323.092     
810 tyś. zostało już spłacone. Pozostało do spłaty   3. 512.000 zł, a około  300 tyś. złotych spłacimy jeszcze 
do końca roku.  Nie wiem ile jeszcze wpłynie środków z zewnątrz. Zadłużenie budżetu wynosi około  20%,  
a maksymalne może wynosić 60%. 
 
Radny Zimoch Piotr odpowiedział radnemu Jeziornemu, że głosuje za zmianami budżetowymi i jest to  
logiczne i możliwe. Natomiast uchwała dot. pozycji  mówi konkretnie ile mamy wziąć. Własnych środków 
zapewniamy 150.000 tyś. przy 13 mln budżetu.  Poprzednio działo się to na poziomie 1mlnj  1.300.000zł, 
gdzie walczyliśmy z kolegą Trąpczyńskim o 20% środków z własnego budżetu. 
5 lat temu budżet wynosił 7 mln, dzisiaj 13 i dalej  nie możemy nic  zrobić i wygenerować więcej środków  
z własnego budżetu.  
 
Skarbnik Brząkała Alina dodała-  w zeszłym roku był taki sam mechanizm. Inwestycje wynosiły prawie 4 
mln., przeszło 3 mln to był kredyt, a 750 tyś było ze SPORU, czyli z własnego budżetu  mieliśmy 150 tyś. 
złotych. 
 
Po odczytaniu uchwały Rada Gminy przyjęła 13 głosami „za” i 1 przeciw  uchwałę Nr X/ 47/2007 
 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na pokrycie planowanego deficytu budżetowego 
oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
 
Projekt uchwały Nr X/48/2007 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki 
 
Skarbnik  Brząkała Alina wyjaśniła, że pożyczka zostanie przeznaczona  na realizacje przedsięwzięcia 
Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Opatów. Kwota pozycji jest rozbita na 2 lata i w 2007 r. 
wyniesie 107.000 zł., natomiast 547,000 zł w 2008 roku. Na w/w przedsięwzięcie Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przyznał gminie pożyczkę w wysokości 15% 
wartości netto na preferencyjnych warunkach. Okres spłaty wyniesie 8 lat od daty udzielenia pożyczki. 
 
W związku z tym, że radni nie mieli pytań odczytano uchwałę Nr X/48/2007 w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki i poddano głosowaniu – „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie). 
 
Projekt uchwały Nr X/49/ 2007 w sprawie określenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych radnym 
Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
Po odczytaniu uchwały Rada Gminy przyjęła 14 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła  uchwałę  
Nr X/ 49/2007 w sprawie określenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych radnym Rady Gminy Łęka 
Opatowska. 
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Pkt  9.  Realizacja zadań w dziedzinie ochrony środowiska na terenie gminy – zadania na  
przyszłość. 
 
Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Tomasz Jerczyński 
poinformował radnych o realizacja zadań w dziedzinie ochrony na terenie Gminy, które zawarte zostały  w 
Programie Ochrony Środowiska dla Gminy Łęka Opatowska  
Zgodnie z tym programem wykonano: 

1. oczyszczalnię ścieków oraz kanalizację części łęki Opatowskiej, 
2. rozpoczęto kanalizacje Opatowa i w dalszym etapie zostanie przygotowana dokumentacja na 

kanalizacje Siemianic, 
3. została rozpoczęta segregacja śmieci, nacisk będzie na większą ilość worków kolorowych. 

W przyszłości planuje się realizować: 
      1.  dofinansowanie przydomowych, 
     2.  umieszczenie w miejscach publicznych koszy na śmieci, już zostało zakupionych 10 koszy do Łęki 
Opatowskiej, 
     3. uporządkowanie parku w  Łęce Opatowskiej , przygotowanie go  do rewaloryzacji-inwentaryzacyjnej, 
odtworzenia oraz  wybudowanie miejsc do siedzenia 
     4. stworzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla całej Gminy, 
     5. likwidacja dzikich  wysypisk śmieci, 
     6. wymiana linii wodociągowej w Rakowie i Łęce, ze względu na rury azbestowe, 
 
Radny Kopis Adam spytał,  dlaczego będzie tylko  10 koszy  i tylko w Łęce. 
 
Kierownik RBGK i OŚ Jerczyński Tomasz odpowiedział, że chcemy najpierw  zobaczyć jak kosze się 
przyjmą, czy  nie zostaną  zniszczone, czy nie zginą.  Dlatego najpierw zostaną zamontowane w Łęce i przy 
przystankach w poszczególnych wsiach. 
 
Kurek Marian spytał  jaka linia wodociągowa jest w Mariance ? 
 
Kierownik Jerczyński Tomasz odpowiedział, że  w Mariance są rury  ocynkowane. 
 
Radny Powiatowy Kowalski Marek spytał, odnośnie parku  w Opatowie, czy jest jakiś pomysł. 
 
Kierownik Jerczyńki Tomasz – wiem, że częściowo jest projekt podpisany przez szkołę. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold dodał, że   w  pierwszej kolejności park zostanie  uporządkowany. 
 
Radny Zimoch Piotr spytał, czy coś więcej wiemy na temat dofinansowania  ekologicznych przydomowych 
oczyszczalni ścieków. 
 
Kierownik Jerczyński Tomasz - w obecnej chwili jest to na zasadzie przymiarki i jesteśmy w trakcie 
rozeznania sprawy  pozyskania środków z zewnątrz na ten cel. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold  – pan Tomek Jerczyński koncepcyjnie pracuje nad tym projektem jak sprawa 
wygląda według przepisów, jak formalnie podejść do projektu.  
Są takie miejsca na terenie Gminy, gdzie ze względów ekonomicznych, nie będzie można poprowadzić 
kanalizacji. Chcemy dać alternatywę tym mieszkańcom i  poszykujemy sposobu rozwiązania,  aby 
dofinansować ze środków  budżetu i źródeł zewnętrznych budowę przydomowych oczyszczalni. 
W stosownym momencie wyjdziemy z propozycją do radnych i przedyskutujemy zagadnienie. 
 
Radny Kopis Adam wrócił  do sprawy parku w Opatowie zwracając uwagę na brak ogrodzenia parku od 
strony Pana Skiby, a także od posesji starej poczty.  
 
Radny Jeziorny Marcin  powiedział, że  Opatów jest w trakcie  opracowania „Planu odnowy wsi” i po 
spotkaniach ze wszystkimi organizacjami, w którym znajdzie się sprawa parku. Zaraz po zakończeniu 
rewaloryzacji starej szkoły zajmiemy się parkiem w Opatowie. 
 
Radny Adamski Grzegorz dodał, że ma pomysły na likwidację dzikich wysypisk i chętnie służy pomocą. 
 
Pkt    10.  Stan wykorzystania funduszy unijnych w gminie –wykonanie i plan na najbliższy okres. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold przedstawił stan wykorzystania funduszy unijnych i plan na następne lata  
biorąc pod uwagę projekty opracowane przez  Urząd Gminy, pomijając sprawy  szkół, z których wychodzi 
bardzo wiele projektów. 
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- hasła boiska w projekty „Blisko boisko”, „Boisko wielofunkcyjne”,  to złożone  aplikacje na które nie 
otrzymaliśmy pieniędzy. 
- sala sportowa w Łęce Opatowskiej oczekujemy na decyzję Marszałka. 
- kanalizacja w Opatowie – przygotowujemy cały wniosek aplikacyjny, 
- wspólnie z dyrektorami szkół  złożyliśmy aplikację na zajęcia pozalekcyjne, otrzymaliśmy środki na  ten cel  
w kwocie 67 tyś złotych,  
- otrzymaliśmy pozostałą część środków za plac zabaw w Siemianicach, 
- w ramach Fundacji Wrota Wielkopolski już są realizowane zadania dot. naszej gminy np. badania 
profilaktyczne, spotkanie seniorów w Rakowie, 
- przygotowujemy wniosek na rewaloryzację starej szkoły i park, 
- przygotowanie wniosku na termoizolację zespołu szkół w Opatowie,  szkoły podstawowej w  Siemianice 
 i Urzędu Gminy. 
- wspólnie z biblioteką wniosek na program  „Rzeczypospolita internetowa”. 
- delegacja niemiecka – za jej pobyt  również dotrze dotacja, natomiast na wizytę delegacji  węgierskiej nie, 
Cały czas obserwujemy i poszukujemy wszelkich możliwości dofinansowania z zewnątrz. 
 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Zdzisław stwierdził, iż widać, że nie zasypujemy gruszek w popiele. 
 
Radny Adamski Grzegorz spytał jakie gmina poniosła koszty w związku  ze złożeniem wniosku na projekt 
blisko boisko. 
 
Wójt Gminy  Jankowski Witold - musieliśmy sporządzić projekt boiska, który wyniósł w granicach 8 tyś. 
złotych. 
 
Pkt    11.  Gospodarka komunalna w gminie – realizacja należności. 
 
W związku ze zmiana porządku obrad pkt 11 został przesunięty na wniosek wójta na następną sesję 
 
Pkt    12.  Interpelacje radnych. 
 
Radny Flaczyk Jerzy złożył interpelacje w dwóch sprawach: 
1.  przesunięcia przystanku autobusowego w Opatowie w miejsce na wprost gimnazjum i pobudowanie 
wiaty  przystankowej oraz zamontowania koszy na  śmieci na przystankach, 
2. wykonania sanitariatów na boisku  w Łęce Opatowskiej przy wykorzystaniu istniejącego budynku 
gospodarczego oraz  wyrównaniu drogi dojazdowej do boiska. 
 
Radny Marian Kurek w sprawie przesunięcia znaku drogowego na krzyżówce ograniczającego wyjazd na 
drogę. 
 
Pkt    13.  Odpowiedź na interpelacje złożone na poprzedniej sesji.  
 
Odpowiedź na interpelację otrzymała radna Skotnik Elżbieta, która pytała o remizę OSP w Siemianicach.   
Odpowiedź stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Pkt    14.  Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Markiewicz Jacek przypomniał, że pytał na poprzedniej sesji  o dziurę na ulicy Żabiej i nie otrzymał 
odpowiedzi. 
 
Radny Kurek Marian złożył ustnie wniosek o chęć działania w komisji  w komisji gospodarczej oraz 
planowania i  budżetu. 
 
Przewodniczący Rady  poprosił radnego o napisanie wniosku, w celu przygotowania odpowiedniego 
projektu uchwały. 
 
Radny Kurek Marian zwrócił się o odpowiedź co z jego wnioskiem w sprawie obcięcia orzechów u   pana 
Osady, które wychodzą na drogę oraz sprawa wykoszenia poboczy. Radny dodał, że  poszła fama, że 
Kurek chce wyciąć jego orzechy i prosi o przyjazd wójta i przewodniczącego na Mariankę i rozeznać sprawę 
ponieważ nie chce aby w czasie żniw przez gałęzie została zaśmiecona cała wioska. 
Koszenie poboczy, zrobiono  w formie czynu społecznego. 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  poprosił wójta aby odpowiedni referat zainteresował się tym. 
 
Sekretarz Balcerek Waldemar dopowiedział, że jest przewidziane rozmowa z Panem Osadą. 
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Radny Kopis Adam poinformował radnych, że za nami jest zakończenie roku szkolnego i wspólnie z 
dyrektor gimnazjum chciałby podsumować rok szkolny.  
Dyrektor Gimnazjum Synowiec Anna zabierając głos podziękowała jeszcze raz uczniom i nauczycielom 
osiągnięć w nauce i sporcie oraz za współpracę  wójtowi, radzie i urzędowi Gminy. 
Zwróciła uwagę, że dobrą praktyką było fundowanie stypendium naukowych i prosi o kontynuację. 
Na 252 uczniów w gimnazjum 38 uzyskało wynik średniej ocen 5,0. 
Uczniowie mogli uczestniczyć w 27 konkursach, 17 wycieczkach  edukacyjnych , wymianie polsko- 
niemieckiej i polsko węgierskiej. Różnica między wsią, a miastem jest i będzie i od nas zależy czy ją 
zminimalizujemy, dodała na koniec. 
 
Radny Kopis Adam zwrócił uwagę na osiągnięcia sportowe gimnazjalistów. Wśród 244 sklasyfikowanych w 
rankingu gimnazjów  w Wielkopolsce, gimnazjum w Opatowie zajęło 19 miejsce. W niektórych dyscyplinach 
wygrywaliśmy, a trzeba wziąć pod uwagę, że wśród gimnazjów 50  jest o profilu sportowym.  
Mamy na swoim terenie szachistów- 4 miejsce, piłkarzy - 2 , piłkarki- 3, hokeiści, biatloniści, kolarze 
przełajowi-  4 miejsce, biegaczy przełajowych. 
Na uwagę zasługuje  Wojtek Hillenberg z Piasek, który praktycznie brał udział we wszystkich dyscyplinach 
sportowych i w takich ludzi warto inwestować. W ogólnej punktacji gimnazjum w Opatowie zdobyło 220 
punktów. 
 
Radny Jeziorny Marcin pogratulował sukcesów sportowych i naukowych, i przypomniał, że  problem 
stypendiów był poruszany na ostatniej sesji i myśli, że wójtowi i pani skarbnik temat ten nie umknął. 
Podczas posiedzenia komisji oświaty wyszła sprawa rewalidacja starej szkoły w Łęce Opatowskiej. Radny 
zaapelował o rozważenie zrobienia  ekspertyzy budowlanej. Patrząc perspektywicznie nie wiadomo, czy 
wystarcza wymiana pokrycia dachowego, a co ze stropami? 
 
Przewodniczący Rady Kłodnicki Zdzisław  przypomniał, że takie ekspertyzy i orzeczenia nadzoru 
budowlanego są. Narzucone są również  prace do wykonania. Jeżeli w ogóle chcemy aplikować o środki z 
zewnątrz to szkoła musi  wrócić do pierwotnego stanu. Musi być to zrobione zgodnie z decyzją 
konserwatora zabytków. 
 
Radny Flaczyk Jerzy w imieniu strażaków zaprosił wszystkich obecnych  na zawody sportowo – pożarnicze, 
które odbędą się w miejscowości Opatów w najbliższą niedzielę. 
 
Radny Zimoch Piotr zasygnalizował sprawę wyników z egzaminów, które zostały opublikowane w 
Tygodniku Kępińskim. Radny nie wie dokładnie jakich egzaminów dotyczą, ale  nie  za bardzo zachwycony. 
Były one jedne z niższych w stosunku do miasta i do niektórych gmin. 
 
Sołtys z  Piasek Szubert Radosław pochwalił się budowa  boiska piłki plażowej.  Pokazując kilka zdjęć, 
dodał, ze wszystkie prace zostały wykonane przez mieszkańców wsi. Wzięto również udział w szkoleniu w 
Warszawie. Inicjatorem projektu był Artur Sołyga i udało się otrzymać środki na ten cel. W miesiącu sierpniu 
planuje się rozegrać turniej piłki siatkowej, na który sołtys serdecznie zaprasza. 
 
Dyrektor Gimnazjum Synowiec Anna wyjaśniła, że wyniki gimnazjalistów, w tym roku szkolnym nie 
odbiegają od średniej powiatu. Na 30 punktów w skali powiatu z części humanistycznej, w gminie uzyskano  
30, w kraju 32. 
Był już rok lepszy, gdzie wynik średni był powyżej średniej krajowej. W części matematyczno przyrodniczej. 
uzyskano średnią 23, różnica 1 punktu  w stosunku do powiatu, gdzie średnia powiatu wyniosła 24. 
 
Radny Kopis Adam podziękował radzie gminy, wójtowi i skarbnik, za pomoc finansową, która pozwala  
jeździć na zawody sportowe z uczniami do odległych miejscowości na terenie Wielkopolski. Dodał, że  
Kępno sklasyfikowano na 120 miejscu. 
 
Sołtys Gąszczak Marian z Trzebienia  pogratulował panu Kopisowi i dyrektor gimnazjum wyników. Zwrócił 
uwagę na niedrożne przepusty na drogach gminnych  i jak się to ma do apelu wójta, który właśnie 
przeczytał. Co roku na jego koszt jest pogłębiony rów, ale przez krowy jest zadeptany. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki dodał, że apel dotyczy dbania o porządek  przed posesja, mamy 
taki obowiązek zgodnie z ustawą.  
 
Wójt Gminy Jankowski Witold dopowiedział, że występując z tym  apelem i ogłoszeniem miał na myśli 
wszystkich mieszkańców. Ostatnio  opady deszczu są  dość duże, rowy zapełniają się wodą, a przy ich 
niedrożności dochodzi do podtopień. Żeby takie sytuacje nie miały miejsca stad apel do wszystkich 
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mieszkańców. W miarę możliwości będziemy, przy pomocy pracowników zatrudnionych na prace 
interwencyjne przepusty będą udrażniane. 
 
Sołtys Marianka Siemieńska Grzesiak Jerzy zaapelował o zrobienie jeszcze jednego przepustu w Mariance 
naprzeciwko posesji Pana Idzikowskiego. Przepust najprawdopodobniej jest zarośnięty, albo poprzerastany 
korzeniami. 
 
Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych Kulak Barbara odniosła się do ogłoszeń ogłoszenia 
dot. dofinansowania zakupów podręczników i przyborów szkolnych. 
Został przygotowany przez Ministerstwo projekt w tej sprawie, który nie jest podpisany, ale już do  6 lipca 
należy podać liczbę osób korzystających z dofinansowania. Niektórzy rodzice już zakupili podręczniki, i nie  
pobrali rachunków. Jeśli szkoły zakupiły podręczniki i je rozprowadzały, to jeżeli  a dochód w rodzinie nie 
przekracza 350 złotych zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, można starać się o zwrot. Wnioski są do 
pobrania w szkołach na terenie gminy oraz Gminnym Zespole Placówek Oświatowych.  
  
Radny Kowalski Marek pogratulował sukcesów gimnazjalistom i szkoda że nie ma Starosty, który mówi, że 
siłą powiatów stoi gminami 
Radny Powiatowy  Kowalski Marek poprosił  wójta i przewodniczącego o wsparcie jego działań w sprawie 
remontu drogi  Opatów - Wieruszów,  gdzie robią się spore wyrwy. Radny zwrócił się z ta sprawa do  
Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w Poznaniu.  
Poruszył jeszcze sprawę wywozu śmieci w Opatowie, gdzie  dwa podmioty zbierające śmieci. Mieszkańcy 
byli zdezorientowani i należy sprawę uregulować. Zwrócił uwagę na zniszczony przystanek na Grobli oraz 
uszkodzona poręcz na moście na Szpocie. 
 
 
Radny Zimoch Piotr powiedział, że popiera wspólna inicjatywę w sprawie drogi Opatów-Wieruszów. 
Radny poruszył również sprawę wychodzących krzewów na drodze Trzebień –Biadaszki w lesie. Radny 
uważa, ze należy je wykarczować zanim położą nakładkę asfaltową.  
 
Sekretarz Balcerek Waldemar zwrócił się do radnych i sołtysów, aby przypomnieli mieszkańcom o 
obowiązkowej wymianie dowodów osobistych do końca roku.  446 dowodów jest jeszcze do wymiany. 
Poprosił o wskazanie osób starszych, które nie mogą samodzielnie dotrzeć do urzędu, do których musi 
dojechać fotograf. Na stronie internetowej ukazało się ogłoszenie w sprawie wymiany dowodów. 
 
Radny Jeziorny Marcin odniósł się do wyników w nauce  o których mówił Pan Zimoch. Były to wyniki testów 
klas 6-stych, które faktycznie odbiegały od wyników w powiecie. Rozmawiając z dyrektorami, nie wiadomo 
czym to jest spowodowane. 
W sierpniu na komisji możemy porozmawiać na ten temat i sprawie się przyjrzeć. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki przypomniał aby na komisji  oświaty mieć na uwadze  sprawę 
stypendiów za wyniki w nauce. 
 
Radny Adamski Grzegorz wyjaśnił, że w tym miesiącu nasilił się wywóz śmieci, Z tą firmą, która płaci za 
śmieci uzgodniliśmy, że w tym miesiącu zbierze worki wcześniej niż firma obsługująca gminę, ponieważ w 
tych workach było wszystko. Zabrane zostały więc worki, w których były odpowiednie śmieci, natomiast 
pozostały te, gdzie śmieci były różne. Błędem był tylko fakt, że nie zawiadomiłem wcześniej o tym urząd. 
 
 
Pkt    15.  Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec zrealizowanego porządku obrad o godz. 16:10 zamknął 
obrady X sesji Rady Gminy, życząc radnym udanego wypoczynku w czasie przerwy wakacyjnej. 
 
 
   Protokółowała                                                                                               Przewodniczący Rady 
 
Wiesława  Biegasik                                                                                          /-/  Zdzisław Kłodnicki 

 
 
 
 
 


